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Spørsmål/interpellasjonar 24.02.2022

Alver kommunestyre 24.02.2022:

Handsaming:
Grunngjeve spørsmål frå Morten Klementsen-uavh.:
Viser til kommunestyret 16. desember 2021, og da spesielt til fremlegging av budsjettforslag. Under 
forhandlinger og debatt ble kommunestyret gjort oppmerksom på feil i vårt budsjettfremlegg, av 
representant Larsen (H). I debatten gav representanten fra Høyre klart utrykk for at representanten 
ønsket bekreftelse fra økonomisjef Janne Sund på feilene og om varsel som gjaldt feilen var sendt ut 
til oss. Janne Sund bekreftet at der var feil i vårt budsjettfremlegg, og at dette var det sendt ut varsel 
på. I ettertid har avdelingsleder politisk sekretariat, Tove Mette Fyllingen, bekreftet at det ikke er 
kjent at Alver kommune har opprettet epostadressen som i dette tilfelle ble brukt av 
økonomiavdelingen til mottaker. 

Denne hendelse fikk konsekvenser for vårt fremlegg, hvor vi ikke fikk mulighet til å rette opp feil før 
dette ble publisert og lagt frem. Derfor har vi følgende spørsmål til administrasjon, rådmann og 
ordfører: 

Spørsmål:
Hvordan kan det etter to år plutselig dukke opp en ny epostadresse på en mottaker, som ut fra sitt 
verv har jevnlig utveksling av dokumenter via epost både internt og eksternt? 

Vil Administrasjon, rådmann og ordfører sørge for opprydding i databasen, slik at internt ansatte ikke 
kan tilføye/lage ny kontaktinformasjon/dobbeltføring? 

Har Alver kommune gode og sikre nok rutiner for lagring og vedlikehold av kontaktinformasjon? 

Kan Alver kommune sine ansatte være 100 % sikker på at informasjon de sender ut blir sendt til riktig 
mottaker, når interne databaser blir brukt som grunnlag for kontaktinformasjon til mottaker

Svar frå ordførar:
Spørsmål:
Hvordan kan det etter to år plutselig dukke opp en ny epostadresse på en mottaker, som ut fra sitt 
verv har jevnlig utveksling av dokumenter via epost både internt og eksternt? 

Svar:



Representanten dette gjeld vart tilsett (fekk oppdrag) i Alver kommune i mai 2020. Ny tilsett vert 
registrert med personalmelding, desse meldingane har ulike kategoriar. Dei fleste fører til at det vert 
oppretta brukar og kommunal epostadresse automatisk. Det vart sendt melding på privat epost og 
mobil då dette var gjort. Stillinga det her var snakk om var lagt i feil «kategori» dette er no retta opp 
og kommunal epost er gått ut. Det vert og sendt personalmelding på politikarar, men dette fører ikkje 
til automatisk oppretting av kommunal epost. Her vert privat epost registrert.

Spørsmål:
Vil Administrasjon, rådmann og ordfører sørge for opprydding i databasen, slik at internt ansatte ikke 
kan tilføye/lage ny kontaktinformasjon/dobbeltføring? 

Svar:
Tilsette i kommunen kan ikkje opprette/tilføye kontaktinformasjon. Dette vert gjort av den enkelte 
brukar sjølv via visma enterprise, eller eventuelt på bestilling, av IKTNH.

Spørsmål: 
Har Alver kommune gode og sikre nok rutiner for lagring og vedlikehold av kontaktinformasjon? 

Svar:
Rutiner for lagring og vedlikehald av kontaktinformasjon er ein del av systemporteføljen for heile IKT-
samarbeidet, som skal sikre gode nok rutiner. Det er òg starta opp eit prosjekt for 
informasjonssikkerheit og personvern i dette samarbeidet. 

Spørsmål:
Kan Alver kommune sine ansatte være 100 % sikker på at informasjon de sender ut blir sendt til riktig 
mottaker, når interne databaser blir brukt som grunnlag for kontaktinformasjon til mottaker

Svar:
Alle kan gjera feil, så svaret vert nei.
Grunngjeve spørsmål frå Hege N.Dale-uavh.:
Høsten 21 har vi fått gode presentasjoner fra Kommunalsjef helse og omsorg Leni Dale. Vi har fått 
forståelse av at det er liten ledig kapasitet på sykehjemmene i Alver. Det som bekymrer oss, at vi ikke 
har fått opplyst hva helse og omsorg planlegger for å løse den sprengte kapasiteten. Ut fra 
presentasjonen så leier vi en plass i Modalen, og at vi i vinter må leie en plass til. Det er også opplyst 
at å bruke ØHD plasser ved Helsehuset som korttidsplass (utskrivning fra sykehus og i påvente på 
ledig plass i sykehjem), er dyrere enn å ha de liggende lenger på enten Haukeland eller Haraldsplass. 

Denne eldre-bølgen er varslet for lenge siden, og en børe være i forkant slik at kommunen er rustet 
når denne inntreffer. Spesielt da dette er en lovpålagt tjeneste for våre innbyggere. Ut fra SSB sine 
tabeller for folketallet 3. kvartal 2021 og uttalelsene i fremføringen vi har fått i Formannskapet og 
Kommunestyret, har hver 4. av 5. på 80 år og eldre i Alver heltidsplass på sykehjem. Vi ser at 
ventelistene på heltids, korttids, demens, pluss plasser og omsorgsboliger er økende. Ut fra saker i 
media om eldre innbyggere som ikke får plass når de trenger dette.

De i aldersgruppen 75-79 år i 2021 tall, viser økende antall personer (1511 personer i 2021 tall) av 80-
84 års gruppen nå i 2021 (891 personer i 2021 tall).
Vi har derfor følgende spørsmål til kommunalsjef helse og omsorg:

Spørsmål 1: 
Har helse og omsorg begynt planlegging for hvordan vi møter den kommende eldrebølgen?

Og kan det politiske miljø få dette opplyst?



Spørsmål 2:
Forrige regjeringen har lovet at de skal ta ansvar for eldrebølgen når den kom. Har helse og omsorg 
etterlyst oppstart av tiltak og tilskudd fra regjeringen, slik det ble lovet at de skulle ta ansvar for 
eldrebølgen som kommer?

Svar frå ordførar:
Spørsmål 1: 
Har helse og omsorg begynt planlegging for hvordan vi møter den kommende eldrebølgen?

Og kan det politiske miljø få dette opplyst?

Svar: 
Ordførar vil innleiingsvis minne om at spørsmåla skal rettast til ordførar jmf. reglement. Ordføraren 
kan så la rådmannen eller ein som opptrer på vegne av rådmannen, svara på spørsmåla.

Det er gjennom planarbeidet i kommunedelplan for helse, sosial og omsorg og bustadsosial 
handlingsplan planlegginga vert gjort. Arbeidet med kommunedelplanen er starta opp. Utval for 
helse og omsorg er styringsgruppe for kommunedelplanen og har gjennomført sitt første 
arbeidsmøte. Bustadsosial handlingsplan (temaplan) skal utarbeidast etter føringane i 
kommunedelplanen. 

Utval for helse og omsorg fekk opplyst i møte 08.02.2022 om at det kjem ei sak om auka behov for 
sjukeheimsplassar i møte 22.03.2022. Saka vil ta opp framlegg til løysing på kort sikt for auka tal 
sjukeheimsplassar.

Spørsmål 2:
Forrige regjeringen har lovet at de skal ta ansvar for eldrebølgen når den kom. Har helse og omsorg 
etterlyst oppstart av tiltak og tilskudd fra regjeringen, slik det ble lovet at de skulle ta ansvar for 
eldrebølgen som kommer?

Svar:
Det kan søkjast om investeringstilskot til omsorgsbustader og sjukeheimsplassar gjennom husbanken. 
Frå 01.01.2022 gjeld plankrav ved søknad.

Når de som i dag er i aldersgruppen 75-79 år kommer opp en aldersgruppe i 2029, er denne gruppen 
på 1511 personer. Det er ikke lenge til 2029, hverken for å eventuelt bygge nytt sykehjem og 
økonomisk for en kommune med trang økonomi. Om helse og omsorg ikke har begynt planlegging 
før neste aldersgruppe nærmer seg gruppen hvor flere av de vil være avhengig av sykehjemsplasser, 
enten lang eller korttid plasser, ber vi med dette at et slikt arbeid startes opp omgående. Dette da 
gruppen etter disse er på over 2000 personer.

Grunngjeve spørsmål frå Leif Johnsen-MDG:
Avdelinga for Miljø og tilsyn starta i 2021 eit arbeid for å etablere ein tiltaksplan/forvaltingsplan for 
Mjåtveitvassdraget. 

Ny bustadutbygging skal snart starte opp i området kloss opp til Kloppedalsbekken, ein viktig 
gytebekk for auren som er vert for muslinglarvane. 

Det er òg stadig mye potensielt forureinande arbeid med steinmasssar sør i Mjåtveit næringspark, 
kloss opp til bekken.

Dei gamle avbøtande tiltaka som har fungert som hinder for steinstøv og anna tilsig til no, treng raskt 
til vedlikehald og oppgradering om dei framleis skal fungere som tiltenkt når det no vert sett i gang 



ny utbygging kloss i tilsigsområdet.
 
I eit brev frå Statsforvaltaren ved Johan Magnus Steinvåg, datert 24.06.21, heiter det flg: 
 
Ny moglegheit. 
Dei nye funna av elvemusling har gitt oss alle ein ny sjanse til å lykkast med å berga den unike og 
kritisk trua bestanden av elvemusling. Derfor ber vi Alver kommune vurdere å utarbeida ein 
tiltaksplan for Mjåtveitvassdraget. Planen treng ikkje å vere omfattande, men må vera konkret og 
retta seg mot faktorar som påverkar vassdraget negativt, og innehalde aktuelle tiltak og vidare 
opplegg for oppfølging av desse.
 
Fagråd for Mjåtveitvassdraget?
I tillegg til utarbeiding av ein tiltaksplan, vil det vere viktig å ha god dialog med dei ulike aktørane og 
interessentane kring Mjåtveitelva. Vi ber derfor Alver kommune å vurdera om det bør opprettast eit 
Fagråd for Mjåtveitvassdraget der ulike interessentar saman med kommunen kan møtast og 
oppdaterast seg på status for vassdraget og såleis også sikra god informasjonsutveksling. Vi ber ei 
tilbakemelding på forslaga våre innan 1. september 2021. Vi står gjerne til disposisjon med 
informasjon og rettleiing undervegs om det er ønskjeleg.
 
Spørsmål 1:
Kor langt er arbeidet med tiltaksplanen kome, og når reknar ein med at planen er ferdig?

Til innhaldet i planen:

1a. Er heit naudsynte tiltak som vedlikehald og oppgradering av fangdammane ein del av planen?

1b. Er rutinar for regelmessige vassprøvar teken av nøytral instans ein del av planen?

1c. Er informasjonsrutinar om vernesona til verksemder som har sitt virke i tilsigsområdet ein del av 
planen?

Spørsmål 2:
Korleis vurderer kommunen verdien av eit Fagråd for Mjåtveitvassdraget, og kva har ein svara 
Statsforvaltaren om å opprette eit slikt?

Svar frå ordførar:
Spørsmål 1:
Kor langt er arbeidet med tiltaksplanen kome, og når reknar ein med at planen er ferdig?

Svar: 
Arbeidet med tiltaksplanen er satt i gang, og målet er at denne vert ferdig til sommaren 2022.  Når 
det gjelder reguleringsplanar som er under arbeid, så vert det stilt strenge krav både frå 
administrasjonen og Statsforvaltaren med rekkefølgjekrav og nødvendige planar for tiltak for å sikre 
at ein ikkje får tiltak som påverkar vassdraget negativt. 

Til innhaldet i planen:

1a. Er heit naudsynte tiltak som vedlikehald og oppgradering av fangdammane ein del av planen?

Svar: 
Vedlikehald og oppgradering av fangdammar og andre installasjonar vil vere ein del av tiltaksplanen.

1b. Er rutinar for regelmessige vassprøvar teken av nøytral instans ein del av planen?

Svar: 



Regelmessige vassprøver vil òg vere del av planen. I tillegg vil krava som allereie ligg i eksisterande 
planar gjelde vidare. 

1c. Er informasjonsrutinar om vernesona til verksemder som har sitt virke i tilsigsområdet ein del av 
planen?

Svar: 
I arbeidet med tiltaksplanen vil vi og sjå på korleis vi skal få ut informasjon til verksemder og andre 
som driv med næring innanfor nedslagsfeltet. Sjå elles svar under spørsmål 2. 
 
Spørsmål 2:
Korleis vurderer kommunen verdien av eit Fagråd for Mjåtveitvassdraget, og kva har ein svara 
Statsforvaltaren om å opprette eit slikt?

Svar: 
Statsforvaltaren har oppmoda om at det vert etablert eit fagråd. I vårt arbeid med utarbeiding av 
tiltaksplan er det noko vi ser at vil vere viktig at vi og får på plass for Mjåtveitvassdraget, både som 
leidd i informasjonsutveksling, jf. Spørsmål 1c og som diskusjonsforum.  I prosessen med utarbeiding 
av tiltaksplan for Miåtveitvassdraget, så ser vi til det arbeidet som Bergen kommune har gjort med 
tiltaksplanen for Haukåsvassdraget og det fagrådet som er oppretta der, og vi vil hauste erfaringar 
frå dette arbeidet. 
Grunngjeve spørsmål frå Leif Johnsen-MDG:
Grunngitt spørsmål om avlusingsrutinar og utslepp av avlusingsvatn i fjordane våre
 
Frå lokalbefolkningen nord på Holsnøy er det i det siste blitt skjerpa merksemd om båttrafikk ved 
oppdrettsanlegget til Lerøy ved Bogno. På nattestid er det observert heile fire båtar i trafikk frå 
Bogno og ut til i kryssinga Hjeltefjorden-Mangersfjorden for der å senke farta heilt ned, snu og gå inn 
att til anlegget på Bogno. Fleire er uroa over om badevatn/avlusingsvatn blir sluppe ut i fjorden her 
og andre stader. 
 
Spørsmål:
Kan kommunestyret få ei orientering om kva rutinar for avlusing og utslepp av avlusingsvatn som 
gjeld for oppdrettsanlegga i fjordane våre, og særleg ved oppdrettsanlegget ved Bogno?

Grunngitt spørsmål om avlusingsrutinar ved Lerøy sitt oppdrettsanlegg på Bogno

Frå lokalbefolkningen nord på Holsnøy er det i det siste blitt skjerpa merksemd om båttrafikk ved 
oppdrettsanlegget til Lerøy ved Bogno. På nattestid er det observert heile fire båtar i trafikk frå 
Bogno og ut til i kryssinga Hjeltefjorden-Mangersfjorden for der å senke farta heilt ned, snu og gå inn 
att til anlegget på Bogno. Fleire er uroa over om badevatn/avlusingsvatn blir sluppe ut i fjorden her 
og andre stader.

Spørsmål:
Kan kommunestyret få ei orientering om kva rutinar for avlusing og utslepp av avlusingsvatn som 
gjeld for oppdrettsanlegga i fjordane våre, og særleg ved oppdrettsanlegget ved Bogno?

Svar frå ordførar: 
Det er Vestland fylkeskommune, Statsforvaltaren og eventuelt Mattilsynet som er mynde når det 
kjem til konsesjon, utslepp frå akvakultur og eventuell oppfølging av fiskevelferd. Dette er difor ikkje 
noko vi kan svare ut lokalt. 

Dersom eit fleirtal i kommunestyret eller ansvarleg utval ønskjer å få ei slik orientering i eit møte, er 



det mogleg å sende ein førespurnad, men ordførar vil i første omgong oppmode representanten om å 
oppsøke informasjon hos ansvarlege mynde når det kjem til dette spørsmålet. 

KO- 030/22 Vedtak:

Vedlegg i saken:
17.01.2022 Grunngjeve spørsmål 1675088
17.01.2022 Sykehjemsplasser 1675093
17.02.2022 Grunngitt spm om Forvaltningsplan og fagråd for 

Mjåtveitvassdraget
1692678

17.02.2022 Grunngitt spørsmål om avlusingspraksis og utslepp av 
avlusingsvatn i fjordane våre.

1692679

17.02.2022 Grunngitt spørsmål om avlusingspraksis av oppdrettslaks 
i Mangerfjorden

1692684


